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Риболовен клуб 

„БАЛКАНКА” 

www.balkanka.bg 

ДО:  
Директора на РИОСВ Пловдив 
г-н Ивайло Йотков 
 
Областния управител на обл.Пловдив 
др Ангел Стоев 
 
Министъра на околната среда и водите 
др Росица Карамфилова 
 
Копие до: 
Директора на БДИБР 
г-н Васил Узунов 
 
Кмета на гр.Стамболийски 
г-н Георги Мараджиев 
 
 
 
 

ВЪЗРАЖЕНИЕ  
 
Против:   ИП "Почистване на речното легло от наносни отложения и укрепване  
                  на участък от бреговете на р.Марица в землищата на  
                  гр.Стамболийски, община Стамболийски и с.Цалапица, община  
                  Родопи, обл. Плодив с възложител - естествено "Агроника инвест" ООД  
 
Подател: Сдружение „Балканка”, гр. София, ул.Челопешко шосе №26    
Чрез своя представител:  Димитър Йорданов Куманов 
Адрес за кореспонденция:       София, ж.к.Стрелбище, бл.8, вх.Д, ап.87 

Тел.0887 931 241    dkoumanov@abv.bg 

Уважаема г-жо Карамфилова, 
Уважаеми г-н Йотков, 
Уважаеми г-н Стоев, 
Възразяваме в срок против реализацията на гореописаното инвестиционно 

предложение /ИП/, за което разбираме от публикувано но сайта на РИОСВ Пловдив 
съобщение от 28.02.2023г, достъпно на ледния линк: 

https://plovdiv.riosv.com/files/_documents/parvo_uved_1353-2020.pdf 
 
Реализацията на процесното ИП считаме за незаконосъобразна, 

нецелесъобразна и несъвместима със здравия разум по следните причини: 
 
1. Забрана за изземване на наносни отложения от Закона за водите 
 Процесното ИП предвижда изземване на наносни отложения в обем от 186000 
кубика, които щели да се изземват в землищата на гр.Стамболийски и с.Цалапица, 
включително в зоната, в която е извършвано залесяване от ВВФ България. Освен 
това е посочено, че участъкът започва на около 550 метра под ПСОВ Стамболийски 
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и завършва на 750 метра над нея. Това означава, че горният край на участъка е на 
около 280 метра от чисто новия мост на гр.Стамболийски.  
 Всеизвестен факт също така е, че на около 1700 метра по-нагоре от новия 
мост на Стамболийски над Марица се намира Бент Полатово, който се стопанисва 
от Напоителни Системи ЕАД. 
 
 От друга страна, в ЗВ е налице забрана за изземване на наносни отложения в 
цитирания участък, обективирана в чл.118з, точка 1 от Закона за водите, където е 
казано следното: 
 Чл. 118з. (Нов - ДВ, бр. 61 от 2010 г.) Мястото за изземване на наносни отложения не се 

определя в участък: 
1. където наносните отложения са разположени след язовирни стени или бентове на 500 м 
надолу по течението на реката или до първия непресъхващ приток, когато той е на 

разстояние повече от 500 м от съоръжението; 

 
 Горните текстове означават, че ако има някъде бент на някоя река, то 
участъци за "почистване" с изземване на наносни отложения не се определят между 
бента и първия непресъхващ приток и такова "почистване" в такъв участък е 
невъзможно.  
 Забрана за изземване на наносни отложения с всички други цели, освен за 
почистване, е обективирана още в чл.118ж, алинея 2 от ЗВ, а чл.118з налага 
допълнителна забрана за определяне на участък за изземване под съществуващия 
бент Полатово с всички възможни цели без изключения, включително и за 
почистване.  
 От отговор на директора на БДИБР, № ЗДОИ-01-98/06.12.2022г. /Приложение 
№1/ става ясно, че първият непресъхващ приток на Марица под Бент Полатово е 
река Въча, а това означава, че целият участък за реализация на процесното ИП 
попада между Бент Полатово и първия непресъхващ приток на Марица. 
Следователно участъкът е определен в нарушение на закона в тази част от 
процесното ИП, която предвижда и изземване на наносни отложения. Разбира се, за 
укрепването на бреговете на Марица, което е друга част от процесното ИП, няма 
забрани в закона и то може да се изпълни без проблем.   
 
2. Рискове за сигурността на чисто новия мост за гр.Стамболийски 
 Що се отнася до самото "почистване" на Марица в област Пловдив, като се 
има предвид и сигурността на моста за гр.Стамболийски, ето Ви малко линкове към 
телевизионни репортажи, да видите за какво Чудо става дума, не че не знаете, 
включително и как са подкопани мостовете на реката, и до какви дълбочини от един 
до три или до седем-осем метра се копае, и от Кого: 
https://gospodari.com/tag/%D0%BF%D0%BE%D1%87%D0%B8%D1%81%D1%82%D
0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-
%D1%80%D0%B5%D0%BA%D0%B8/ 
 
https://bnt.bg/news/zashto-11-mosta-okolo-plovdiv-sa-s-podkopani-osnovi-
301184news.html 
https://bnt.bg/news/firmi-kopayat-bezplatno-balastra-i-pyasak-za-milioni-
302180news.html 
 
 Уведомяваме Ви, че след реализацията на процесното ИП и основите на 
моста при Стамболийски ще щръкнат във въздуха с най-малко три метра, 
както стърчат на моста на 6-ти километър, и при следващото земетресение 
мостът при Стамболийски ще падне напречно на реката, ще я задръсти, тя ще 
излезе от коритото си и ще наводни както града, така и новата ПСОВ. 
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